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PROTOKÓŁ  NR  XXXVIII/22 
 

z obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

30 marca 2022 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 900 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, oraz osoby śledzące przebieg sesji  

w internecie. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji Przewodniczący Rady 

poinformował, że konieczne jest sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił 

radnych o potwierdzenie udziału w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 21 radnych  wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przed rozpoczęciem realizacji następnych punktów porządku obrad Przewodniczący 

Rady wraz z Burmistrzem Miasta złożyli życzenia radnym jubilatom: J. Werstler-

Wojtaszek i Ł. Rubczyńskiemu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji. 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Burmistrz Miasta złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad tematu związanego 

z rozpatrzeniem projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowych ze środków 

Gminy Żary o statusie miejskim. 

Wniosek wraz z projektem uchwały został radnym dostarczony przed sesją pocztą 

elektroniczną. Temat ten został wprowadzony do porządku obrad przez 

Przewodniczącego Rady pod poz. 17, a interpelacje i komunikaty będą kolejno pod poz. 

18 i 19. 

Innych wniosków ani uwag do porządku obrad nie było. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXVII sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i przekazany radnym wraz z materiałami na sesję. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał protokół pod zatwierdzenie. 

 

Rada zatwierdziła protokół jednogłośnie.  

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia złożonej informacji. 

Radna E. Gajda poprosiła o informację o stanie realizacji inwestycji dot. przebudowy 

wiaduktu przy ul. Westerplatte. 
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Burmistrz Miasta zaproponowała aby informacja w pow. sprawie była udzielona w p.19 

komunikaty bo nie jest ona częścią obecnej informacji z pracy organu wykonawczego. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu w tej sprawie Z-cy Burmistrza P. Falińskiemu, który 

poinformował, że przebudowa nie została jeszcze rozpoczęta bo wykonawca odmówił 

rozpoczęcia inwestycji do czasu usunięcia problematycznej sieci. Umowa z wykonawcą 

jest podpisana, a sprawy dot. sieci w toku. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

5. Informacja z realizacji gminnego programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2021 r. oraz przyjęcie programu na 2022 

r. 

Informacja wraz z projektem uchwały była radnym dostarczona drogą elektroniczną 

przed sesją. 

Komisje Rady nie wniosły do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 20 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXVIII/12/22) 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii w Żarach na lata 2022-2023. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXVIII/13/22) 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia wysokości wskaźników 

procentowych określających wysokość dodatku mieszkaniowego. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 12 głosach „za”, 8 „przeciw” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XXXVIII/14/22) 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Żary o statusie miejskim, dzieci będących obywatelami 

Ukrainy, które wjechały na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej bezpośrednio z 

terytorium Ukrainy w związku z działaniami wojennymi prowadzonymi na 

terytorium tego państwa. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXVIII/15/22) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Żarach i nadania Statutu. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XXXVIII/16/22) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie miasta 

Żary konsultacji społecznych dotyczących ustalenia części wydatków z budżetu 

Gminy Żary o statusie miejskim na rok 2023. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radny A. Jaworski przedstawił stanowisko Klubu Radnych PiS (w załączeniu do 

protokołu) i stwierdził, że projekt został stworzony na wzór z lat poprzednich i nie 

uwzględnia uwag i propozycji wcześniej zgłaszanych przez mieszkańców, radnych czy 

nawet urzędników i dlatego Klub wstrzyma się od głosu. 

Następnie radna E. Gajda poinformowała, że ma zastrzeżenia do zapisanego w uchwale 

elektronicznego głosowania nad wyborem zadań i brakiem możliwości głosowania 

„papierowego”. Ponadto terminy głosowania w wakacje są nietrafione i nic by się nie 

stało jakby je przesunąć na wrzesień czy październik. Należałoby także wykluczyć z 

budżetu obywatelskiego jednostki miejskie typu szkoły, przedszkola czy placówki 

kultury.  

Radna J. Werstler-Wojtaszek poparła uwagi radnej E. Gajdy i własnego Klubu zwłaszcza 

w kwestii wykluczenia z budżetu obywatelskiego jednostek miejskich. Dla tych jednostek 

winny być zabezpieczone środki na inwestycje bezpośrednio w budżecie.  

Z budżetu obywatelskiego winny być w większym stopniu realizowane tzw. zadania w 

zieleni i być ogólnodostępne  dla ogółu mieszkańców. 
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Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 11 głosach „za” i 10 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXVIII/17/22) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej za udział w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Głos w dyskusji zabrała E. Gajda oraz J.Werstler-Wojtaszek, a wyjaśnień udzielała 

Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego A.Izdebska. 

Na koniec radna J.Werstler-Wojtaszek złożyła wniosek formalny o dokonanie zmian w 

uchwale poprzez zwiększenie stawek w uchwale. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nie jest to wniosek formalny i nie będzie poddany pod 

głosowanie.  

Następnie złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przystąpienie do przegłosowania 

uchwały. 

Wniosek Przewodniczącego został przyjęty przy 13 głosach „za”, 7 „przeciw” i 1 

„wstrzymuję się”. 

 

Wobec powyższego projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za”, 5 „przeciw” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XXXVIII/18/22) 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna E. Gajda zwróciła uwagę, że w uchwale mógłby się znaleźć zapis o pomocy 

prawnej dla wnioskodawców obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Sekretarz O.Boryń wyjaśniła, że temat ten był omawiany w szerokim gronie z udziałem 

prawników i poddany konsultacjom społecznym. Zgłoszona przez jednego z 

mieszkańców uwaga została uwzględniona w projekcie uchwały. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę przy 20 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XXXVIII/19/22) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2022 r.  

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 
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Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Pytania do zmian w budżecie zadali radni: E.Gajda, M.Grubizna i A.Słodkowska. 

Wyjaśnienia złożyli: K.Pękala, J.Wojak i O.Boryń. 

 

Następnie projekt uchwały z autopoprawką został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę przy 12 głosach „za” i 9 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XXXVIII/20/22) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Żarach. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały z autopoprawką został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę przy 12 głosach „za” i 9 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XXXVIII/21/22) 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa 

Gminy Żary o statusie miejskim. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za”, 4 przeciw i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XXXVIII/22/22) 

 

16. Podjęcie stanowiska w sprawie agresji Rosji przeciwko Ukrainie. 

Przewodniczący Rady odczytał zaproponowane do podjęcia stanowisko. 

Poinformował, że Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu stanowiska. 

Następnie zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt stanowiska został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła stanowisko jednogłośnie. 

(Stanowisko nr XXXVIII/1/22) 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowych ze 

środków Gminy Żary o statusie miejskim. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 
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Radny M. Grubizna zapytał czy wszystkie wnioski zostały zaspokojone i czy ewentualnie 

jak będą środki w budżecie to będziemy zwiększać wydatki na ten cel. 

Naczelnik Wydziału GA M. Iwlew wyjaśnił, że wpłynęło 11 wniosków w tym jeden 

został wycofany przez wnioskodawcę, a jeden nie spełniał warunków. Dzisiejsze zmiany 

w budżecie sprawiły, że 2 wnioski, które nie znalazły się w dzisiejszej uchwale trafią na 

następną sesję Rady. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XXXVIII/23/22) 

 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub 

zapytanie.  

Przypomniał, że interpelacje i zapytania składa się także na piśmie do Przewodniczącego. 

Radna E. Gajda poprosiła o doprecyzowanie odpowiedzi na interpelację dot. remontu 

pomieszczeń w przychodni POZ mieszczącej się w budynku MP-4 przy ul. Sikorskiego. 

Burmistrza Miasta poinformowała, że zaplanowany jest remont tych pomieszczeń. 

Więcej spraw w tym punkcie porządku obrad nie zgłoszono. 

 

19. Komunikaty i powiadomienia. 

M. Grubizna przedstawił informację z działalności Społecznej Rady budowy 

elektrociepłowni przy ZZO Marszów. 

Następnie A. Izdebska, E. Maj i K. Kozłowska przedstawiły informacje dotyczące działań 

gminy i pomocy uchodźcom wojennym z Ukrainy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja planowana jest na 29 kwietnia br. 

Poprosił o dostosowanie do niej posiedzeń Komisji i materiałów na sesję. 

Stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym o godz. 1040 zamknął 

trzydziestą ósmą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 


